
  Motion 
   

Varför en vice ordförande i bolagen? 
Att välja ledamöter till de kommunala bolagen visade sig vara svårare än man skulle kunna tro. 

Valberedningen, tillsatt av fullmäktige, kunde inte enas om mer än vilka ledamöter som skulle ingå i 

styrelserna och vem som skulle vara ordförande.  

Kvar hade man posten som viceordförande. Och vi får ställa oss frågan varför har vi en vice 

ordförande i bolagen? Det kan tyckas normalt men det är på inga vis ett måste. Men historiskt har 

den tillkommit för att oppositionen skall ha en insyn och vara beredd att föra en kontinuitet i 

styrelsen vid eventuella maktskiften som kan komma av valen.  

Så har det också varit sedan man i Trelleborg införde vice ordförande i bolagen. Majoriteten har varit 

ordförande i bolagen och oppositionen vice ordförande. Detta utan undantag. Inte ens förra 

mandatperioden, även om man från majoriteten såg ett stödparti som opposition. Då tog man fasta 

på praxisen att det var största oppositionspartiet som skulle vara vice ordförande. 

Men det gäller inte längre. Majoriteten bedyrade att det där med vice ordförande var inget att fästa 

sig vid. Det hade inte med arvodesfördelning att göra. Det var bara en titel. För alla röster i styrelsen 

räknas som en röst och det är bara ordförande som skulle kunna lägga en avgörande röst vid 

meningsskiljaktigheter. Men varför framhärdar man och återigen bortser från en praxis för att rösta 

in en från majoriteten som vice ordförande? Det enda troliga och rimliga är att man vill ha så många 

arvoderade poster som man kan. 

När funktionen för vice ordförande som en garant för kontinuitet över mandatperioder nu inte längre 

finns är det rimligt att tänka sig att man tar bort posten vice ordförande i bolagsstyrelserna. 

Vi föreslår kommunfullmäktige besluta: 

att från och med 2024 inte utse vice ordförande i de kommunala bolagen. 
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